
DPr-BRM-II.0012.10.6.2023 

Protokół nr 46/VIII/2023 

posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 24 sierpnia 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   13 radnych  

obecnych   -   10 radnych 

nieobecnych  -     3 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i nr 2  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Antonina Majchrzak. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 45/VII/2023 z dnia 5 lipca 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

celowych w ramach programu Ciepłe Mieszkanie - Miasto Łódź – druk  

nr 162/2023. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak powitała obecnych radnych 

 i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia. Przewodnicząca poinformowała, że niniejszy porządek  został poszerzony 

Aneksem nr 1. 
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1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2023 – 2050 – druk nr 184/2023. 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 45/VII/2023 z dnia 5 lipca 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych 

w ramach programu Ciepłe Mieszkanie – Miasto Łódź – druk nr 162/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2023 – 2050 – druk nr 184/2023. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała: „czy na dzisiejszym 

posiedzeniu będzie procedowany projekt uchwały w sprawie uznania terenu zieleni i nadania  

mu nazwy Zielony Lublinek?” 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak: „projekt wpłynął do Komisji, ale będzie 

procedowany na sesji Rady Miejskiej.” 

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia po zmianach . 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku. 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek posiedzenia. 
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Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 45/VII/2023 z dnia 5 lipca 2023 r.  

Przewodnicząca Komisji poddała protokół pod głosowanie.   

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

celowych w ramach programu Ciepłe Mieszkanie - Miasto Łódź – druk  

nr 162/2023. 

p.o.  Dyrektora Biura Energetyki i Jakości Powietrza p. Grzegorz Leszczyk przedstawił 

projekt uchwały wraz z   uzasadnieniem (stanowi on załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w 

budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 183/2023. 

Zastępca  Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały wraz 

z   uzasadnieniem (stanowi on załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2023 – 2050 – druk nr 184/2023. 

Zastępca  Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekt uchwały wraz 

z   uzasadnieniem (stanowi on załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad pkt 6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk: „nie zajmujemy się projektem uchwały 

w sprawie uznania terenu zieleni i nadania  mu nazwy Zielony Lublinek, ale chciałabym, 

abyśmy oddali głos mieszkańcom. Mieszkańcy zebrali ponad 8 tys. głosów w ramach swoich 

postulatów dotyczących ochrony zieleni w okolicach Lublinka. Chciałabym, abyśmy zapoznali 

się ze stanowiskiem mieszańców przed sesją Rady Miejskiej. ” 

 

Komitet Ochrony Lasu Lublinek p. ……: „mamy apel mieszkańców do Komisji, odczytam 

go: „ w związku z procedowaną uchwałą o park gminny Zielony Lublinek zwracamy się z 

prośbą o wsparcie naszej walki o utworzenie terenu zielonego chronionego na obszarach 

miejskich. Zwracamy się do Państwa jako Komisji, która dba o szeroko pojętą ochronę terenów 

zielonych w mieście Łodzi. Państwa wsparcie jest dla nas bardzo istotne ponieważ walka 

mieszkańców trwa już 8 miesięcy. Teren objęty parkiem to 30 ha, 202 działki miejskie. Na 

terenach tych procedowane są plany o numerach  285, 286 i 347 miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, który zgodnie ze Studium przewiduje utworzenie strefy 

usługowo- produkcyjnej. W związku z obecnością bardzo cennych terenów zielonych 

potwierdzonych  wieloma opiniami specjalistów, m.in. biologów. Utworzenie na całości terenu  

strefy usługowo-produkcyjnej będzie wiązało się z wieloma wycinkami i całkowitymi 

zmianami zieleni na tym obszarze. Deklarowana od wielu lat zielona polityka Miasta Łodzi 

teraz ma właśnie szansę się ziścić. Utworzenie parku Zielony Lublinek wpisuje się w trend 
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zielonej strategii miasta i zadość czyni oczekiwaniom mieszkańców, aby uratować ten cenny 

obszar.” 

Komitet Ochrony Lasu Lublinek p. ……………..: „chcielibyśmy bardzo prosić  

o uwzględnienie wniosku o utworzenie. Mieszkańcy są zbulwersowani, że odbiera się im 

tereny zielone.  Opinie hydrologów są takie, że Łódź jest jednym z najbardziej pustynnych 

dużych miast w Polsce. W związku z czym tylko lasy zapewniają właściwą gospodarkę 

wodną.”  

 

Komitet Ochrony Lasu Lublinek p. …………: „ chciałbym podkreślić jeszcze jedną rzecz- 

te 30 ha nie oznacza wykupów. To oznacza, że ten teren obecnie jest we władaniu miasta  i 

jedyne co trzeba zrobić podjąć demokratyczną decyzję.” 

 

Przewodniczący Rady Osiedla Zarzew p. Jakub Hubert: „ w 2020 r.  w Gazecie Prawnej 

ukazał się artykuł na temat potencjalnego skażenia chemicznego terenów w Łodzi.  Trzy dni 

później wysłałem pismo do Państwa radnych z Komisji Ochrony Środowiska i nie dostałem 

żadnej odpowiedzi. Półtora roku później, 3 listopada 2021 r. poprosiłem p. Przewodniczącego 

Rady Miejskiej o to, aby zareagował i nie wiem, czy coś się w tej sprawie dzieje? Chciałbym 

do tego tematu wrócić. Na terenie osiedla Zarzew nie ma wielkiego problemu. Chodzi o teren 

zakładu Anilany, gdzie leżą hałdy chemiczne. Tam trudno żeby nie było problemu. Kanał, 

który może być dziurawy biegnie przez całą Łódź. Chciałbym się dowiedzieć, czy jest jakiś 

problem, czy miasto cokolwiek robiło?  W piśmie kierowanym do radnych były dwa zdania, 

pytanie było takie – czy znane są Państwu informacje z artykułu i czy możecie podjąć działania 

w celu zbadania stanu gruntów na wszystkich terenach miejskich w okolicy dawnych zakładów 

Anilany i Wifamy wzdłuż kolektora ściekowego Anilany?” 

 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak: „ przyznam, że nie pamiętam e- maila 

sprzed trzech lat. Obiecuję sprawdzić skrzynkę pocztową i pozostanę z Panem w kontakcie 

 i zajmiemy się tym tematem na kolejnych posiedzeniach Komisji.” 

 

Dyrektor Departamentu Ekologii i Klimatu p. Maciej Riemer: „nie  mamy w tej chwili 

żadnych potwierdzonych informacji, że jest skażenie chemiczne. Faktem jest, że nie do końca 

jest zbadany stan składowisk na terenie Anilany. Tam stan własności jest bardzo rozproszony, 

nie bardzo wiadomo z kim rozmawiać. Kanały po Anilana są różne, nie do końca 

zidentyfikowane. Jest to problem w pierwszej mierze Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 
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Środowiska może też Wód Polskich.  W zeszłym roku, po kolejnym wykwicie na rzece Jasień 

mieliśmy spotkanie z tymi podmiotami i ono udowodniło to, co było widać po katastrofie na 

Odrze – rozproszenie kompetencji i brak decyzyjności po stronie tych wszystkich organów. 

Nie mamy potwierdzenia skażenia, ale nie mamy też zweryfikowanego tego stanu tak jak 

byśmy chcieli, że woda w rzece Jasień i bieg rzeki Jasień jest własnością Skarbu Państwa a nie 

samorządu. Naszym zmartwieniem jest wszystko co dzieje się na brzegach rzeki. W parku nad 

Jasieniem takie problemy cyklicznie nawracają. Możliwe, że są to rezultaty aktywności  

gospodarczej bieżącej.  Tereny Anilany objęte były za czasów minionego ustroju pewną 

tajemnicą i nie do końca znane są plany budowlane tych obiektów i dzisiaj trudno stwierdzić 

co się tam działo. Niektóre z tych kanałów są samowolą budowlaną.” 

 

Komitet Ochrony Lasu  Lublinka p. …….: „ z tego co Państwo mówią, tam być może jest 

cicha bomba ekologiczna ciągnąca się aż do Lublinka. Jest to na razie nie weryfikowane. 

Państwo sami mogą głosować za tym, żeby tam ustanowić park, a nie żeby dodatkowo tam  

obok bomby ekologicznej były hale.  Jak na razie Rada Miejska w zasadzie nie chciała użytku 

ekologicznego i ma tam być okręg przemysłowy.” 

 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak podziękowała za udział w obradach 

 i zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

Protokół sporządziła                                                Przewodnicząca Komisji  

 

Joanna Kaźmierczyk              Antonina Majchrzak 

 

 

 


